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MOTTO

„Celý svět je plný zázraků, na které jsme si však tak zvykli, že je nazýváme
všedními věcmi…“

H. CH. Andersen

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

11. června 2013 Zastupitelstvo obce Doloplazy schválilo na svém zasedání:
- záměr odprodat pozemky parcela č. 50/68 a 50/72 v k.ú. Doloplazy.
- zrušit stavební spoření u ČMSS a převést peněžní zůstatek ve výši 151.000,- do roz-

počtu obce.
27. června 2013 bylo schváleno:
- přihlásit se do výběrového řízení na odkup pozemku pod obecní prodejnou (nabídka

bude 40,- Kč za 1m²). Pozemek nám byl následně odprodán.
- odprodej pozemku 50/72 jedinému zájemci o tento pozemek. Cena 40,-Kč za 1m² plus

náklady spojené s prodejem.
29. srpna 2013 bylo schváleno:
- neprodávat část pozemku parc. č. 52/22 v k.ú. Poličky (ani pronajímat).
- koupit pozemek pod obecní prodejnou za cenu 20 160,- Kč.
2. října 2013 bylo schváleno:
- nevyhovět žádosti o koupi pozemků č.parc. 50/31 a 50/33 v k.ú. Doloplazy
- neodkoupit travní sekačku (traktorek)

Dále zastupitelé na svých zasedání projednávali např. probíhající stavbu cesty v Po-
ličkách, nabídku bezúplatného pře-
vodu domu č.p. 26, možnost
prodloužit pracovní poměr zamě-
stnanců na veřejně prospěšnou
práci, obecně závaznou vyhlášku
zakazující stání vozidlům bez SPZ
na veřejném prostranství, datum in-
ventarizace obce za rok 2013, mož-
nost doplnit obecně závaznou
vyhlášku o zákaz domovního pro-
deje, udržování pořádku na obec-
ních prostranstvích, potřebu zřízení
sociální komise pro pomoc senio-
rům v obci, neschválení žádosti
obce použít nevyčerpanou část do-
tace na jinou část kanalizace v obci
ani zahrnout náklady na chodníky a
odstavné plochy v Žel. ulici do cel-
kových nákladu na kanalizaci, zbylá
část dotace ve výši cca 322 000,-
musí být Olomouckému kraji vrá-
cena do konce roku 2014. Zastupi-
telé projednávali rovněž dosavadní
náklady za provoz čistírny odpadních vod, věcná břemena - el. kabely nízkého napětí v
zemi, propojení vodovodů Dobromilice - Doloplazy a jiné.
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Všechny zápisy ze zasedání Zastupitelstva obce jsou k nahlédnutí na obecním úřadě,
výpisy jsou vždy vyvěšeny na úřední tabuli i na webových stránkách obce www.obec-
doloplazy.cz.

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY 2013

Volby do Poslanecké sněmovny PČR se budou konat
25. a 26. října 2013. Voliči tak půjdou k urnám o něko-
lik měsíců dříve. Důvodem konání předčasných voleb je
rozpuštění stávající dolní komory, pro které se při srpno-
vém hlasování vyslovilo 140 poslanců. Prezident repu-
bliky Miloš Zeman rozpustil Sněmovnu 28. srpna 2013.
Volby se na území České republiky konají ve dvou
dnech, kterými jsou pátek a sobota; hlasování probíhá v
pátek od 14.00 hodin do 22.00 hodin a v sobotu od 8.00
hodin do 14.00 hodin. Voličem je státní občan České re-
publiky, který alespoň druhý den voleb dosáhl věku ne-
jméně 18 let.

Místem konání voleb pro volební okrsek Doloplazy
a místní část Poličky je volební místnost na zámku (obecní úřad Doloplazy).

Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost a státní občanství
ČR platným občanským průkazem nebo cestovním, diplomatickým nebo služebním
pasem ČR nebo voličským průka-
zem. Neprokáže-li volič svou totož-
nost občanství stanovenými
doklady, nebude mu hlasování
umožněno. Hlasuje-li volič na vo-
ličský průkaz, může hlasovat v ja-
kékoli volební místnosti na území
ČR.

Hlasovací lístky jsou distribuo-
vány voličům nejpozději 1 den
přede dnem voleb. V případě, že
dojde k jejich poškození nebo ztrátě,
anebo volič zjistí, že nemá k dispo-
zici všechny hlasovací lístky, je možné požádat ve volební místnosti okrskovou volební
komisi o vydání nové kompletní sady hlasovacích lístků.

V prostoru určeném pro úpravu hlasovacích lístků volič vloží do úřední obálky jeden
hlasovací lístek té politické strany, politického hnutí či koalice, pro niž se rozhodl hla-
sovat. Tím volič dává hlas ve prospěch vybrané politické strany, politického hnutí nebo
koalice. Zároveň může volič na hlasovacím lístku vybrané politické strany, politického
hnutí, koalice zakroužkováním pořadového čísla nejvýš u 4 kandidátů uvedených na

témže hlasovacím lístku vyznačit, kterému z kandidátů dává přednost. Jiné písemné
úpravy hlasovacího lístku nemají na posuzování hlasovacího lístku vliv.

Neplatné jsou hlasovací lístky, které nejsou na předepsaném tiskopise, hlasovací
lístky, které jsou přetržené, a hlasovací lístky, které nejsou vloženy do úřední obálky.
Poškození nebo přeložení hlasovacího lístku nemá vliv na jeho platnost, pokud jsou z
něho patrny potřebné údaje. Hlas voliče je neplatný, je-li v úřední obálce několik hla-
sovacích lístků.

Po opuštění prostoru určeného pro úpravu hlasovacích lístků vloží volič úřední
obálku s hlasovacím lístkem před okrskovou volební komisí do volební schránky.
Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních důvodů, aby mohl hlasovat
mimo volební místnost. Okrsková volební komise pak vyšle k oprávněnému občanovi
členy komise s přenosnou hlasovací schránkou.

REKORDNÍ SUCHÉ LÉTO ZA NÁMI

Letošní květen oproti loňsku se jeví jako stu-
dený a mokrý. Srážek napadlo třikrát více než loni
a průměrné denní teploty poslední dekády měsíce
nedosahovaly dvaceti stupňů.

Letní teploty okolo 30°C jsme zažili pouze tři.
Poslední měsíc letošního jara byl srážkově nad-
průměrný a teplotně podprůměrný. Také v měsíci
červnu pokračovalo studené počasí, srážkově příliš
nepřekročilo loňský průměr. Mimo třetí týden, kdy
teploty dosahovaly letních hodnot nad 30°C, byl
červen o 2°C studenější než loňský. Změna přišla
až s nástupem suchého července, který dosahoval
tropických teplot, avšak pouze 5.července spadlo
36 mm srážek, ale jinak nezapršelo až do 4.srpna.

Podle meteorologů byla červencová průměrná
teplota o 2,4°C teplejší než průměrná teplota za po-
sledních 30 let.
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Poslední červencový týden se nesl ve znamení teplotních rekordů. Nejvyšší průměrná
denní teplota byla naměřena 29.července, a to 31,22°C. Srpen měl srovnatelné teploty s
loňskem, pouze srážek napadlo 30% loňské hodnoty. 8.srpna byla naměřena nejvyšší
letní teplota 42,2°C.

Poslední letní pohodu přinesl první zářijový víkend a zdá se, že příchod babího léta
je v nedohlednu. V druhém zářijovém týdnu napadlo 50 mm srážek a ochladilo se.

Možná nás čeká krátký podzim a dlouhá tuhá zima.

Eva Špačková

teplota srá%ky teplota srá%ky
Kv"ten 2012 18,26°C 25 mm Kv"ten2013 16,36°C 85 mm
)erven2012 21,9°C 93 mm )erven2013 19,9°C 103 mm
)ervenec2012 22,87°C 69 mm )ervenec2013 23,51°C 36 mm
Srpen2012 22,21°C 83 mm Srpen2013 21,81°C 108 mm

�

Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

Když vyšel poslední článek o dění v mateřské škole, probíhal minulý školní rok. Do-
zvěděli jste se, odkud se sjíždí děti do naší školičky, kolik mají roků a jak se jim líbí
třeba pohádky maňáskového divadla, které za námi pravidelně dojíždělo. Proto vás chci
seznámit s tím, co jsme prožili ještě na konci školního roku 2012/2013 a jak jsme zahá-
jili ten nový. A je toho opravdu dost.

Přestože nám na jaře počasí moc nepřálo,
jezdili jsme vlakem na výlety. Jednou do Olo-
mouce, kde jsme vyzkoušeli také po městě
jízdu tramvají. Po návratu domů jsme se za-
stavili v místním obchodě na ochutnávce uze-
nin jedné výborné firmy.

Druhý výlet do Kroměříže se také vydařil.
Podzámecká zahrada se zvířátky a bohatou
květinovou výsadbou se nám i se zámkem
moc líbila.

Potom jsme se také vypravili autobusem
na Den otevřených dveří do Agrodružstva v
Tištíně – byl to pro děti opravdu velký záži-
tek - živá zvířata na pohlazení, opravdové
traktory a kombajny, bohaté občerstvení. Na
oplátku jsme vytvořili obrázkové leporelo a
poslali ho do Tištína jako poděkování.

Zúčastnili jsme se v Neza-
myslicích „Dne v zeleném“ na
setkání s vojáky a záchranář-
skými složkami. Úspěšně jsme
závodili na „Olympiádě mateř-
ských škol“ u nás na fotbalo-
vém hřišti - trénovat jsme
jezdili každý týden autobusem
do Dobromilic do sokolovny.

Na konci června jsme se na
slavnostním stužkování rozlou-
čili se 4 budoucími školáky - se
Zuzankou Kalandrovou a Fran-

tiškem Drmolou z Dobromilic a s Nikolkou Starobovou a Romanem Langerem z Neza-

myslic. V obchodě jsme měli vy-
stavené opět malé tablo. Školní
rok jsme zakončili opékáním
špekáčků společně s rodiči na
školním hřišti.

Prázdniny a uzavření školky
posloužily malování a malým
úpravám.

V září se třída opět naplnila
dětmi - je nás zatím 25, od 2 do 6
roků, 16 kluků a 9 děvčat. Pro ty
starší už funguje kroužek anglič-
tiny, máme za sebou návštěvu di-
vadla v Němčicích. Na pozvání
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ředitelky Domova na zámku v Nezamyslicích jsme
navštívili „Den otevřených dveří“ a vyzkoušeli si práci
v keramické dílně, seznámili se se zvířátky pro terapie
klientů a prohlédli výrobu koberců a bačkor.

Slíbený výlet ke koním jsme odsunuli z června na září a stačilo k tomu jít jen do Po-
liček. Odvážní se stali jezdci na kobylce.

A tak věřím, že i v dalších měsících bude dost zajímavých akcí, aby bylo o čem psát.
Vlasta Matoušková, ředitelka MŠ

�

ČINNOST HASIČŮ Z NAŠÍ OBCE

Přešly dny jara, čas letních a hodových dnů, dny dovolených a pro hasiče rizikových
dní, kdy se konají žně a je největší riziko požárů, ale také skončila hasičská soutěžní se-
zóna, a tak se tedy ohlédněme po uplynulých událostech.

Co se týká zásahové jednotky, ta měla práci hned 27. 4., kdy byl vyhlášen poplachpro
požár v kuchyňce v ÚSP Víceměřice. Naštěstí šlo o cvičení. Je nutno prověřovat tyto za-
řízení v určité periodě, protože sbory, které jsou v takové blízkosti, že by mohly být po-
volány, se v tomto prostředí musí umět pohybovat a vědět, jak zachránit osoby ze
zakouřených prostor a také znát, jakým způsobem mohou manipulovat s bezvládným
člověkem, aniž by mu ublížili a dostali jej do bezpečí.

Po záchraně všech osob a majetku cvičení končí, provede se vyhodnocení a zhodnotí
se chyby a správné postupy.

Něco jiného ovšem bylo cvičení „Březina 2013“, které pořádaly IZS krajů Jihomo-
ravského, Olomouckého a Zlínského.

Zde se konalo cvičení profesionálních složek, kde ovšem byly ke spolupráci vyzvány
i sbory Jednotek sboru dobrovolných hasičů JPO II, JPO III a také, což nás ovšem velmi
potěšilo, i JPO V, ke kterým patří i Doloplazy.

Podnět k tomuto cvičení dal nedávný rozsáhlý požár u Bzence na jižní Moravě a
bylo potřeba zdokonalit součinnost jednotek profesionálních a dobrovolných a také vy-
zkoušet nové postupy. Jak jsem se dozvěděl z odborného tisku, zkoušely se zde i po-
hyby a lokalizace jednotek pomocí GPS, bezpilotního letounu, doprava vody vrtulníky,
vysokotlakými čerpadly apod. Byla zde i speciální technika ze záchranného sboru z Hlu-
čína.

Byli jsme povoláni 3. 5. cca ve 22:15 a vraceli jsme se o půl čtvrté ráno. Na místě
jsme se učili komunikaci s velícími a nadřízenými jednotkami, velitelem úseku a ostat-
ními jednotkami mezi sebou, pomocí vysílaček a signálů, které musí umět každý z ha-
sičů. Prováděli jsme dálkové tažení vody mezi jednotlivými cisternami na úseku přes 1
km dlouhém a doplňování cisteren, které poté vozily vodu jednotkám na požářiště.

Mezitím jsme byli jako hasičské sdružení nápomocni při konání branného dne pro
děti 27. 4. a zajišťovali jsme bezpečnost při pálení čarodějnic 30.4.

1. 5. se konala již tradiční oslava svátku svatého Floriána, patrona nejen hasičů a pak
již 11. 5. začal soutěžní maraton v požárním útoku mládeže, mužů, žen, veteránů a ve-
teránek zahájený jako obvykle „Hanáckým pohárem“ v Němčicích nad Hanou. Je to po-
stupová okrsková soutěž mužů a žen, ale je také cenná pro mládež. A úspěchy jsou
střídavé. Bylo to znát i na výkonu naší mládeže, kdy se mladší žáci umístili na posled-
ním osmém místě, naopak starší na výborném prvním. Muži skončili na vynikajícím
druhém místě.

18. 5. se mládež zúča-
stnila hry „Plamen“ v Proti-
vanově a ještě týž den se
muži utkali v soutěži ve
Vrchoslavicích, bohužel na
stupně vítězů nedosáhli.

1. 6. se nám vdávala
naše členka Míša Pecinová,
a aby se řady hasičů mno-
žily, vzala si profesionála z
hasičského záchranného
sboru Prostějov Oldřicha
Svačinu z Vrchoslavic.

Následovala meziná-
rodní soutěž MASK Mo-
řice, kde za dramatického
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průběhu naši borci mezi 18 družstvy mužů z Moravy a Slovenska obsadili první místo.
14. 6. se konal v Doloplazech dětský den, kde jsme také nechyběli, a den nato bylo

klání hasičů v obci Hruška, kde se mladší žáci umístili na čtvrtém a starší na druhém
místě, mužům se v odpoledních hodinách nevedlo a skončili s neplatným pokusem na
osmém místě.

21. 6. jsme byli nápomocni při stezce odvahy a 22. 6. jsme se zúčastnili oslav 120.
let založení SDH Hruška.

Následovaly soutěže: 22.6. Mořice muži 4. místo; 29. 6. Dobromilice st. žáci 2. místo,
muži 1. místo; 29. 6. Vřesovice veteráni 3. místo; 5. 7. Žešov muži 4. místo.

Dne 5. 7., tedy den před konáním místní hasičské soutěže, si s námi ještě pohrálo po-
časí a prověřilo připravenost nejen hasičů, ale všech občanů, kteří jsou schopni, ale
hlavně ochotni pomoci při nenadálé události. Překvapilo nás přívalovým deštěm, jenž
způsobil potíže v místní části Poličky, kde voda strhla část hlíny z polí a ucpala kanali-
zaci a dále zaplavila přečerpávací stanici k čistírně odpadních vod.

Na tomto místě bych chtěl apelovat na občany věci neznalé, že nestačí na již přijíž-
dějící hasiče volat „kde jste?“, ale v případě nebezpečí by mělo i malé dítě vědět, že má
volat linku 150 anebo obecní úřad, který jednotku povolá daleko dříve, než jejich vy-
hlížení z okna a čekání na zázrak. Ale pokud je mi známo o dětech, většina to ví.

Den po této události, a to 6. 7., se konala místní hasičská soutěž a to již bez dalších
nepříjemností. Zde mladší žáci byli druzí, starší třetí a muži na druhém místě.

Ve zkratce další soutěže:
20. 7. Dřevnovice mládež starší 1. místo, v soutěži ve střelbě ze vzduchovky 2. místo
3. 8. Hruška muži 2. místo
10. 8. Mořice mládež starší 1. místo, veteráni 1. místo
17. 8. Dobromilice noční muži 2. místo
1. 9. Bílovice mládež starší 4. místo
7. 9. Víceměřice mládež mladší 2. místo, starší 1. místo

Zde se také odpoledne konala soutěž veteránů, které se poprvé zúčastnily ženy z Do-
loplaz a hned zde obsadily perfektní druhé místo i přes to, že v této soutěži se zvýhod-
ňují družstva podle věku soutěžících, tedy čím starší družstvo, tím větší výhodu pro
odečet bodů (vteřin) mají. Muži skončili na místě čtvrtém.

Konal se také první ročník nočních veteránů „Memoriál Vlastimila Gregora“ 14. 9.
Byla to vůbec první noční soutěž veteránů, o které vím. Zde jsme měli tři družstva- muži
A, muži B a ženy. Muži A 3. místo, muži B 4. místo, ženy 1. místo.
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21. 9. Hruška veteráni muži 1. místo zatím s historicky nejlepším časem a to 39,71
vteřin. Ženy 3. místo.

A poslední soutěž, ve které se nám bohužel nezadařilo, se konala taktéž 21. 9., a to
v Křenovicích. Naše družstvo zde skončilo s neplatným pokusem.

Jak je vidět, úspěchy i neúspěchy se střídají a jdou spolu ruku v ruce, daleko větší
štěstí ovšem je to, že proti loňskému roku se snížil počet výjezdů zásahové jednotky a
to je úspěch největší.

Za sbor hasičů jednatel Karel Bátěk

�

PODZIM NA ZELENÉM TRÁVNÍKU

Máme tu podzimní sezonu. V létě jsme pořádali hodovou zábavu na hřišti s kapelou
Předina a v neděli hodové sportovní odpoledne. Po delší době se proti sobě sešli svobodní
a ženatí a proti fotbalovým veteránům si zakopaly velké a malé ženy (viz. foto).

Obě akce se vydařily,
děkujeme všem, co se
podíleli na organizaci,
i těm, co se zúčastnili
a přišli se pobavit.

Hrát jsme začali po-
slední srpnovou neděli v
Želči, kde se nám neda-
řilo a prohráli jsme 4:0.
Na domácím hřišti jsme
s Ivaní vyhráli 6:2, v
Brodku opět prohra 4:2,
doma s Tvorovicemi
výhra 7:2, v Biskupicích
prohra 5:2. Jak je vidět,
daří se nám jen doma.

Celkově se držíme up-
rostřed tabulky. Fa-
noušky zveme na
fb-stránky „FC Moravia
Doloplazy“, kde jsou vý-
sledky a fotky z utkání.
Závěrem děkujeme
všem fandům, fanynkám
i malým fanouškům (La-
diček, Davídek, Nelinka,
Karolínka) kulatého ne-
smyslu, kteří nás chodí

věrně podporovat.
Petr Štěpánek

Po napsání článku se
konečně našim fotbalis-
tům podařilo prolomit
smůlu na cizím hřišti a v
Přemyslovicích zvítězili
3:0. Následně na domá-
cím hřišti zvítězili se So-
kolem Čechy pod
Kosířem 4:2.

Tak ať to štěstí i forma
vydrží našim fotbalistům
co nejdéle!

Z ČINNOSTI OBČANSKÉHO SDRUŽENÍ MÍSTNÍ ŽENY

Vážení spoluobčané, ráda bych Vás seznámila s činností o. s. Místní ženy za uply-
nulé období.

14. června jsme se 14-ti denním zpožděním /nepřízeň počasí/ uspořádaly dětský den.
Ve spolupráci s místním sborem dobrovolných hasičů jsme pro děti připravili několik
soutěží, ve kterých malé i větší děti prokázaly svou šikovnost a zdatnost. Odměnou všem
soutěžícím byly sladké odměny a na závěr táborák s opékáním klobásek.

29. června jsme ukončily školní rok autobusovým zájezdem pro děti a dospělé do
muzea Tatry v Kopřivnici a dále do ZOO v Ostravě. Počasí nám přálo a zážitků bylo
mnoho.

19. 7. se konal "malý odpolední výlet" do Lázní Skalka. Vlakem se výletníci vydali
do Čelčic a odtud pěšky do Skalky. Dětská část výpravy se vydováděla na sportovištích
v parku Lázní a "dospěláci" ochutnali něco málo z kuchyně místní restaurace. Zpět jsme
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Mladší a starší žáci SDH Doloplazy po soutěži ve Víceměřicích.
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šli pěšky do Pivína a
odtud opět vlakem do
Doloplaz. Domů jsme
dojeli večer příjemně
unaveni, hodně oprášeni,
ale spokojeni - byl to
super výšlap.
V letošním roce ještě

připravujeme: - výroba
adventních věnců, pečení
mikulášských perníčků,
vánoční posezení pro ob-
čany naší obce.

Dana Sypková

MAŽORETKY BABYORIONKY

Mažoretky Babyorionky v tomto školním roce opět trénují v kulturním domě v Do-
loplazech dvakrát týdně. Začaly trénovat hned 3. září, protože nějaké soutěže se ještě v
letošním roce blíží.

Zúčastnily jsme se již VI. nepostupové přehlídky mažoretek v Němčicích nad Hanou,

kterou každým rokem pořádá Dům dětí a mládeže Orion Němčice nad Hanou. Tato sou-
těž se konala poslední zářijový víkend, a to 28.9.2013. Konkurence byla veliká. Přijely
mažoretky z Holešova, Bohuňovic, Ivanovic, Prostějova, Prosenic a Mohelnice. I přes
velkou konkurenci Babyorionky vybojovaly s náčiním „baton“ (hůlka) krásné 1. místo.
Byl to pro nás krásně strávený den.

A abychom i v letošním školním roce sklízely úspěchy, musíme pilně trénovat. Mu-
síme se naučit nové taneční choreografie a to nám zabere mnoho času a plno energie. Do
konce tohoto roku nás čekají nějaké nepostupové soutěže jako např. „O fryštácké srdce“.
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A jedna postupová mezire-
publiková soutěž srazu
IMC, kdy se základní kolo
koná 23.11.2013 v Dubňa-
nech.

A na závěr bych chtěla
jménem svým a jménem
celého týmu Babyorionek
poděkovat všem sponzo-
rům, kteří nás v činnosti
podpořili a díky nimž mů-
žeme jezdit na soutěže v
krásných modrých miki-
nách. Děkujeme.

Nikola Běhalová
vedoucí oddílu mažoretek

DALŠÍ ROČNÍK OLYMPIÁDY MATEŘSKÝCH ŠKOL
JE ZA NÁMI

Již poosmé se na fotbalovém hřišti v naší
obci konala „Sportovní olympiáda mateřských
škol mikroregionu Němčicko“. V pátek 14.
června 2013 dopoledne jsme na čerstvě poko-
seném hřišti přivítali na 130 dětí mateřských
škol, učitele, rodiče, prarodiče i malé souro-
zence.

Soutěžilo se v 7 disciplínách (běh sprint,
běh překážky, hod do dálky kladívkem, ská-
kání na míčích, slalom s velkým míčem, jízda
na koloběžce a závěrečná štafeta 5 x 20m).
Podle hesla „Není důležité vyhrát, ale zúčastnit
se“ je odměnou nás organizátorů velká účast
všech přítomných (jak malých sportovců, tak i
jejich „fanoušků“) a dětská radost z pohybu,

která je každým rokem při této akci opravdu nepřehlédnutelná. Stejně tak je nepřehléd-
nutelná bojovnost všech malých sportovců, kteří při těchto drobných soutěžích mnohdy
překonávají sami sebe. Jsou to přece jen malé děti, některé z nich se vůbec poprvé účastní
takové velké akce. A hned se stanou členy týmu, který soutěží o medaile. Velký obdiv
zaslouží tihle špunti. Takže jim všem držme palce…

A která družstva se umístila na prvních třech místech? Na třetím i druhém místě
skončila pětičlenná družstva z Němčic nad Hanou, vítězství si letos odneslo družstvo
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dětí z mateřské školy Dobromilice. Ale stejně jako každý rok zvítězily všechny děti a
všechny děti odjížděly domů s opravdovou lesklou medailí na krku.

Velké poděkování patří sponzorům - paní Bárkové z Vyškova a obcím mikroregionu
Němčicko. Další velké poděkování patří všem organizátorům akce, díky nimž má celá
akce bezproblémový průběh (rozhodčím - na hřišti i u počítače, občerstvení, technic-
kým pomocníkům, zvukaři a dalším dobrovolníkům). Ještě jedno poděkování patří ro-
dičům a všem těm, kteří se přišli na hřiště dopoledne podívat. A samozřejmě nemenší
poděkování patří malým sportovcům, kteří nám každým rokem dokazují, že pořádání
„olympiádky“ má pořád ještě smysl.

Za organizátory akce Hana Žurowská

�

7. ROČNÍK CYKLOVYJÍŽĎKY MIKROREGIONEM
NĚMČICKO, TENTOKRÁTE VE VĚTRU A DEŠTI

Tradiční v pořadí již sedmý ročník akce „Na bicyklech Němčickem“ připravili po-
řadatelé na sobotu 14. září 2013 s plánovaným dojezdem na hřišti TJ Sokol Tvorovice.
Den předem, kdy si připravuji kolo na putování mezi šestnácti obcemi regionu, se mi hla-
vou honí jen samé černé myšlenky. Celý týden denně prší a předpovědi počasí na ví-
kend neslibují nic jiného. To bude nářez, říkám si.

Ráno v den konání akce prší, chvíli přestává a pak zase prší. Ale já musím jet, slíbil
jsem si to před rokem. A tak jedu. V zářivě žlutém nepromokavém a větru odolném kom-
pletu vypadám spíše jako zaměstnanec atomové elektrárny, ale jedu.
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Na startu v Doloplazích dostávám první razítko a také nabídku od Evy a Květoslava
Špačkových na ochutnávku tradičních buchet. Neodolal jsem, byly jako vždy výborné,
děkuji, Jitko Májová, Hanko Žurowská, Jitko Štěpánková a Žaneto Gabrišáková. Umíte
to a jak moc dobře!!! Byla to dobrá mňamka. Vydávám se směrem na Dobromilice. U
místní fary mě vítá starosta obce s kolektivem,
zkousnu kolečko klobásy, loknu trochu Matonky a
hurá zpět přes Doloplazy do „Vicátek“ pro razítko
číslo 3. Tam jsou již organizátoři se starostou obce v
plné pohotovosti s nabídkou zajímavých pochutin. Já
si odvážím oplatek nejmenované značky a roztáčím
pedály směr Dřevnovice.

Začínám se potit. Je to tím, že jsem začal svoji
jízdu moc rychle, ale také tím mým nepromokavým
úborem. A tak zvolňuji a jedu pohodovku. Předjíždím
maminku s asi tříletou dcerou na sedátku kola oble-
čenou do zimní kombinézy. Obdivuji je a přeji jim
šťastný návrat domů (snad ta malá neonemocněla). V
Dřevnovicích v hasičské zbrojnici získávám povinné
razítko č. 4, poděkuji za chutné a pestré občerstvení a
vydávám se směrem na Tištín. Tam přijíždím po zá-
novní cyklostezce do areálu muzea historické země-
dělské techniky. Paní starostka Vágnerová mě láká na prohlídku muzea, ale já odmítám
s omluvou, že jsem tam již byl. Musím jet dále, začíná opět pršet z olověných mraků.

Cestou po cyklostezce do Koválovic - Osíčan (kolem hřiště v Tištíně) si vzpomenu
na minulý rok, kde byl cíl akce, o které píšu. Tenkrát do cíle dorazilo více jak 600 úča-
stníků na kole. Já jich dnes potkal a míjel asi tak patnáct. U hřbitova v Tištíně déšť
houstne, ale jede se mi dobře díky pomalejšímu tempu. Razítko č. 6 jsem obdržel na mí-
stním koupališti, kde jsem ochutnal připravené jednohubky a zapil to minerálkou. Opět
se vracím na cyklostezku a nyní mě čeká nejdelší vzdálenost mezi dvěma obcemi mi-
kroregionu na plánované trase. Jedu směr Pavlovice u Kojetína. V Prasklicích u odpo-
čívadla cyklostezky přestává pršet, ale začíná zlobit další nepřítel cyklistů - vítr. Zde
bych mohl odbočit na cyklostezku č. 5084, ale vím, že vede nezpevněnými polními ces-
tami a já bych byl od bláta až po uši a moje kolo také. Tak musím pokračovat do Uhřic
po asfaltu.

Na kopci nad Uhřicemi, kterému místní říkají jednoduše “Uhřičák“, vítr sílí a mračna
se trhají. Do Pavlovic u Kojetína je to již kousek, jedu z kopce, ale strašně pomalu. Vítr
fouká čím dál více. Před jedenáctou hodinou jsem na stanovišti č. 7 a zjišťuji, že jsem
zatím na 24. kilometru mé cesty. Nabízí tady výbornou škvarkovou pomazánku a chutný
salám. A tak se zdržím a hoduji. Cyklistů přibývá a všichni se shodujeme na tom, že
dnes je to na kole fuška.

Nad Dřínovem díky větru padají ořechy ze stromů. Sjíždím do Srbců, nejmenší ves-
nice s nejmenším počtem obyvatel mikroregionu. Líbí se mi zde, a tak v polovině trasy
dávám velkou třicetiminutovou přestávku. Bohatě zásobený stůl vším možným k tomu
přímo vybízí. Čerstvý chléb se sádlem a cibulí, tradiční sladké hrozny vína, káva na za-

hřátí, perníčky s nápisem Srbce 2013 se znakem kola, salám. Ne, tady si musím odpo-
činout. Jsem v polovině cesty a mám v záznamníku razítko číslo 8.
Dva kopce do Vitčic zdolávám díky odpočinku celkem hravě. Razítko č. 9 a já zase

šlapu směr Vrchoslavice. A zase ten ostrý vítr mi nedovoluje vyvinout větší rychlost. No
prostě cyklistické trápení. To vyvrcholilo ve Vrchoslavicích, kde měli myslivci své pra-
videlné zkoušky, a tak se razítka dávala za místním hřbitovem u klubovny myslivců. Ta
cesta ke klubovně mi připomínala „polňačku“ plnou kaluží vody a bláta. S kolem v ruce
jsem ale razítko s pořadovým číslem 10 přece jen získal (příjemnější je stanoviště v
suchu u Obecního úřadu – snad příště). V Mořicích na stanovišti č. 11 na mém již 37. ki-
lometru mi pořadatelé nabízí cigáro z udírny. Prosím o malý kousek, ten postačí. Lou-
čím se s poděkováním za netradiční občerstvení. V Němčicích obdivuji novou sportovní
halu a jedu do podobné další v Nezamyslicích. Zde mám na svém kontě již celkem tři-
náct razítek. Jedu zpět do Doloplaz, počasí je lepší, ale stále větrno.

Mohl bych to takzvaně zabalit a doma v klidu poobědvat. Ale ne, říkám si a mířím
se svým kolem přes Dobromilice (tam jsem již dnes byl) do Pivína. Zde v areálu místní
školy mne vítá starosta obce se slovy - už jsem myslel, že nepřijedeš. Nabízí mi výbor-
nou vepřovou pochoutku posypanou mandlemi. Zapiju to minerálkou a frčím vstříc vy-
touženému a plánovanému cíli. Musím ale ještě do Hrušky pro další razítko, takže
Tvorovice projedu.

V Hrušce neochutnám nic a jedu zpět na Tvorovice. Konečně vytoužený cíl a razítko
č. 16. Za to, že jsem navštívil všech 16 obcí regionu, dostávám propisku, malou mine-
rálku a sáček arašídů. Díky, pořadatelé. Posedím s kamarády a hodnotíme akci. Už
nemám na nic chuť. Potkávám zde paní Vladimíru Krpcovou a nestačím se divit jejím
slovům. Paní Krpcová od nás z Doloplaz navštívila 15 obcí a to na obyčejném dámském
kole. Jste dobrá, chválím její úctyhodný výkon (vynechala pouze Pivín). Je chladno, a
tak se loučím s Tvorovicemi.

Opět jsem si to užil, i když s mnoha trápeními po trase díky nepříznivému počasí.
Celkem jsem do Tvorovic najel 58 km + dalších 10 km domů. Děkuji všem, kteří se ve
všech obcích starali o zdárný průběh již sedmého ročníku.

A co závěrem???? Příští rok jedu zase!!!!
Miroslav Rohel

7. ROČNÍK AKCE NĚMČICKEM NA BICYKLECH

Chtěli bychom se s Vámi podělit o pár postřehů a zážitků ze 7. ročníku akce „Na bi-
cyklech Němčickem“.

Této akci předchází několik činností: příprava zámecké věže na prohlídku, příprava
a vystavení nástěnek s tematikou zámku, přichystání propagačních materiálů, pohlednic
Doloplaz a Poliček a další sice drobné, ale nutné činnosti.

Pod vedením paní Jitky Májové napekly poličské ženy Hanka Žurowská, Jitka Ště-
pánková a Žaneta Gabrišáková 12 krabic výborných lívanců se švestkami, tvarohem a
jablky. Tentokrát byla účast cyklistů třetinová vinou špatného počasí, takže skvělé ko-
láče mohli ochutnat i hasiči při hasičské noční soutěži veteránů. Napečené koláče chvá-
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lili jak cyklisté, tak i ha-
siči, a proto těmto
ženám patří velké podě-
kování za jejich oběta-
vou práci. Na pití byly
pro účastníky akce při-
praveny různé mine-
rálky a vody. Komu to
bylo málo, mohl se ob-
čerstvit v otevřené zá-
mecké cukrárně.

Letos projelo zá-
mkem okolo 160 cy-
klistů, z toho pouze 17
dětí. Na účasti se prostě

podepsalo deštivé počasí a silný protivítr. To odradilo řadu lidí i z Doloplaz. A kdo z
naší obce na cestu po obcích mikroregionu Němčicko vyrazil? Namátkou připomínáme
účast pana Miroslava Rohela z Poliček, ostříleného cyklisty, který se první zaregistro-
val na stanovišti na zámku. Dále se cyklistické akce účastnil pan Bělka, paní Krpcová,
paní Sahánková, z mladých Jana Slavíčková a Martin Vrána. Nejmladší účastník z Do-
loplaz byl Pepíček Čech.

Nejstarším účastníkem byl 82-letý pan Sázel z Hrušky, nejmladší 4-letý Dominik
Dosedla z Víceměřic. Nejvzdálenější účastníci přijeli až z Brna. Za zmínku stojí též pro- SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Nejmladší občánci naší obce, kteří byli na obecním úřadě slavnostně přivítáni panem
starostou a předsedkyní SPOZ 6. září 2013, jsou:

Jaroslav Golis, narozen 28. 4. 2013
Karolína Srnečková, narozena 5. 5. 2013.

Karolína Srnečková s bráškou Jaroslav Golis

jetí dvojice veteránů pana Baďury z Kojetína -
stále aktivního hasiče a pana Bělky z Nezamyslic,
který se nám v jedenašedesáti letech pochlubil
startovním číslem 323 a účastnickou medailí v
běhu do vrchu v Jánských lázních.

Vzhledem k tomu, že dojezd byl letos v Tvo-
rovicích, většina cyklistů jela přes Doloplazy na
Dobromilice a Pivín až popoledni, někteří až
okolo 14. hodiny. Zaznamenali jsme rekord, kdy
jsme dávali dvěma cyklistům razítko ve tři čtvrtě
na čtyři odpoledne.
Letošní putování na bicyklech bylo pouze pro
zdatné a ostřílené cyklisty. Deštivé přeháňky a
ostrý protivítr prověřily jejich síly a kondici a při-
spěly k utužení zdraví.

Doufáme,že příští ročník přinese lepší počasí
a větší počet účastníků.

Těšíme se na příští 8. ročník a na dojezd snad
u nás v Doloplazích.

Eva a Květoslav Špačkovi
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U příležitosti životního jubilea zástupci SPOZ, obce a pan starosta navštívili tyto
občany: paní Marii Rusovou a pana Josefa Judase.

Josef Judas

STEZKA ODVAHY - PO STOPÁCH BÍLÉ PANÍ

V pátek 21. 6. 2013, na závěr školního roku, byla pro děti v zámeckém parku a čás-
tečně i v prostorách zámku a zámecké věže zorganizována stezka odvahy „Po stopách
Bílé paní“.

Děti se sešly v 8 hodin
večer v zámeckém parku.
Nejprve se posilnily vla-
stnoručně opečeným špe-
káčkem, potom dostaly
za úkol společně nakres-
lit obrazy Bílé paní, které
zanesly do věže a čekaly,
zda se potom zjeví Bílá
paní - doloplazská hra-
běnka. Mezitím však za-
čalo v zámecké zahradě
„náhodou“ hořet. Za
chviličku se objevila ha-
sičská cisterna, vyskákali
z ní hasiči v plné hasičské
výzbroji a oheň před
zraky dětí uhasili.

Opustili nás paní Anna Pecinová

pan Josef Kučírek

Paní Rusová s pravnučkou
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Děti se vrátily zpět před zámek a najednou bylo okny zámku vidět, jak po schodech
schází dolů z věže Bílá paní. Vyprávěla dětem o tom, jak měla sestru, se kterou si jako
malé holky často hrávaly. Jednou jí však nechtěně roztrhla korálky, které se poztrácely
a sestra utekla z domu neznámo kam. Ví o ní však to, že se z ní za trest stala Černá paní

a v těchto dnech se prý objevuje za hřištěm, před rybníkem. Protože by se se sestrou
chtěla setkat a znovu se s ní přátelit, poprosila děti, aby sestře „Černé paní“ postupně při-
nesly korálky, ze kterých si vytvoří nový náhrdelník. Třeba se pak vrátí na zámek…

A tak každý odvážlivec dostal od Bílé paní „korálek“, na ruku svítící náramek, aby
byl ve tmě vidět, a vydal se na trasu značenou svíčkami s cílem přinést korálek Černé
paní.

A jak to všechno dopadlo? Černá paní si vytvořila nové korále a vrátila se zpět za se-
strou do zámku. Možná ji ještě někdy u nás uvidíme. Kdoví…

Této akce se zúčastnily děti z naší obce a děti ze čtvrté třídy ZŠ Nezamyslice, které
tu byly společně se svými učitelkami na malém školním výletě. Samozřejmě přihlížely
i rodiče malých dětí a my jsme vždycky rádi, když nás přijdete společně s dětmi podpořit.
Akce vznikla za úzké spolupráce s místními hasiči a hasičkami - děkujeme (v podstatě
organizátory akce byli především hasiči). A děkujeme i všem dětem za krásné obrazy
Bílé paní, které byly vyvěšeny v zámecké věži i při výstavě na doloplazské hody.

V příštím roce bychom chtěli Stezku odvahy na zakončení školního roku zopakovat
(samozřejmě trochu obměněnou), tak doufáme, že odvahu bude mít ještě více dětí než
letos. My jim můžeme už teď slíbit, že při této akci prožijí určitě zajímavý večer...

Za organizátory akce Hana Žurowská

�

VÍTE, ŽE…
… se uvažuje o přemístění čapího
hnízda na jiné a doufejme i pro čápy
vhodnější místo? Jedna z myšlenek je
umístit hnízdo blízko tůní za zahrádky.
Možná, že příští jaro už čápi zahnízdí
zase u nás (stejně jako tomu bývalo v dří-
vějších dobách na komíně bývalé pe-
kárny).

… jako každým rokem i letos projíž-
děla obcemi mikroregionu Němčicko
historická vozidla? Tato akce se koná již
několik let, a to pravidelně koncem
června. Úkolem jednotlivých obcí je za-
jistit viditelné kontrolní stanoviště, kde
účastníci „veteráni“ získají potřebné ra-
zítko jako doklad o průjezdu jednotli-
vými obcemi.

…zakončení příštího ročníku Na bicy-
klech Němčickem by mělo být (na
95%) v naší obci? Takže naši obec by
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měla čekat příprava občerstvení a
doprovodného programu pro úča-
stníky projížďky na kolech ob-
cemi mikroregionu Němčicko.

… další velkou akcí, kterou
příští rok zorganizujeme v naší
obci, bude oslava 660 let obce
(společně se setkáním rodáků) a
oslava 90 let od založení místního
hasičského sboru? Připravuje se i
vydání publikace o historii a sou-
časnosti obce Doloplazy.

… stejně jako v předešlých letech bude obec Dolo-
plazy ve spolupráci s našimi občany a spolky po-
řádat již tradiční adventní akce? Konat se bude i
letos vykrajování a zdobení perníků (26. a 28.11.), vý-
roba adventních věnců (28. a 29. 11.), adventní vý-
stava (29. a 30. 11.), slavnostní rozsvícení vánočního
stromu (30. 11.), návštěva obecního Mikuláše (5.12.)
nebo vánoční besídka (15. 12. 2013).

… vyúčtování stočného za letošní rok bude stejně
jako vyúčtování vodného (Moravská vodárenská)
ještě na podzim?

… na plesovou sezónu roku 2014 se chystají dva
plesy? Oba dva plesy jsou plánovány na pátek, hasiči
SDH Doloplazy budou mít ples tradičně v lednu a hrát
bude kapela NAOSTRO, spolek Místní ženy pořádají
ples 28. února, a to s kapelou Ivo Fišera.

… před vchodem na obecní úřad na thuji,
která se v minulých letech při vichřici zlo-
mila, bylo dobrých 20 cm veliké vosí
hnízdo? O jeho odstranění se postaral pan
A. Pavlík z Poliček (my jsme mu z povzdálí
jen drželi pěsti…).

...samozřejmě ani letos nezapomněli ob-
čané Poliček na oslavu hodů? Fotografie i
informace o hodech v Poličkách přineseme v
příštím čísle Zpravodaje.


